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Conceptverslag openbare vergadering algemeen bestuur Recreatieschap Spaarnwoude, gehouden 
op 1 juli 2021, vanwege corona-maatregelen via video MS Teams  
 
Aanwezig  
Mevrouw I. Zaal   - Provincie Noord-Holland (voorzitter) 
De heer E.W.J. Jensen   - Provincie Noord-Holland (AB lid) 
De heer B. Diepstraten   - Gemeente Velsen (vicevoorzitter) 
De heer E. Bobeldijk   - Gemeente Amsterdam (met volmacht)  
Mevrouw M. Sedee-Schuitemaker - Gemeente Haarlemmermeer (AB-lid)  
De heer R. Berkhout   - Gemeente Haarlem (AB-lid) 
 
De heer S. Köycü   - adviseur Provincie Noord-Holland 
Mevrouw Th. Olivier   - adviseur gemeente Velsen 
De heer A. Jansen    - adviseur gemeente Haarlemmermeer  
Mevrouw S. Jeurissen   - adviseur gemeente Amsterdam 
De heer N. van Esterik    - adviseur gemeente Haarlem 
 
De heer J.J.L. Gilliam   - RNH (directeur) 
Mevrouw E. Bos Eyssen  - RNH (programmamanager) 
De heer A. van Koeverden  - RNH (locatiebeheerder) 
Mevrouw K. van der Plas  - RNH (programma-adviseur) 
Mevrouw A. Bruinsma   - RNH (verslaglegging) 
 
Afwezig 
Mevrouw M. van Doorninck  - Gemeente Amsterdam (AB-lid) 
 
 
1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA 

 
 De voorzitter, Mevrouw Zaal opent de openbare vergadering van het algemeen bestuur via 

MS Teams en heet de aanwezigen van harte welkom. De agenda wordt ongewijzigd 
vastgesteld.  
 
De heer Berkhout van de gemeente Haarlem heeft zich afgemeld. De voorzitter is van 10.15 
uur tot 10.45 uur afwezig uit deze vergadering vanwege een spoedklus. De heer Diepstraten 
neemt op dat moment het voorzitterschap over.  
 
De heer Jensen en mevrouw Sedee kunnen niet bij het besloten gedeelte van de 
vergadering aanwezig zijn.  
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
 

1 A. INSPREKER MEVROUW NALES 

Mevrouw Nales vertelt dat, zoals het bestuur weet, zij als zorggezin een deel van de grond 
en water van het schap als ligplaats gebruikt. Aangezien er nieuwe plannen zijn voor het 
gebied rondom boerderij Lagedijk 4/5 is zij geïnteresseerd in hoe dit gebied zich verder 
ontwikkelt. In de vorige vergadering heeft zij een aantal woonschipligplaatsen genoemd om 
naar verplaatst te kunnen worden. Helaas was er voor de afmeting geen plaats. Het 
antwoord op haar inspraak was dat de genoemde ligplaatsen niet in beheer zijn bij 
recreatieschap Spaarnwoude. Vandaar dat mevrouw Nales het bestuur verzoekt om goed te 
kijken of deze twee andere ligplaatsen gerealiseerd kunnen worden. Deze liggen op grond 
en/of water van Recreatieschap Spaarnwoude.  
Ligplaats 1: aangezien de Landschapsheuvel bij Spaarne Buiten een woonbestemming 
heeft en op het gebied van het recreatieschap ligt, verzoekt mevrouw Nales om te kijken of 
er een ligplaats aan de kopse kant gerealiseerd kan worden als bijzondere omstandigheid. 
Er is een geslagen wallenkant aanwezig, dus geen natuurlijke oever. Op deze plaats kan 
makkelijk stroom en water aangesloten worden.  
Ligplaats 2: bij Zijkanaal C is er een pontje opgeheven, maar de steiger ligt er nog. Het 
pontje heeft een plek in Haarlem gekregen en deze steiger zou ideaal zijn om aan te liggen. 
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Tevens kan er stroom en water aangevraagd worden. Ook met de nieuwe plannen rondom 
de boerderij Lagedijk ligt het woonschip niemand in de weg en is zij geen bedreiging voor de 
plannen. Het gezin zorgt al jaren goed voor de grond die wordt gebruikt en heeft een 
handhavingstaak om geen andere boten aan te laten meren. Dit is nog steeds een win/win 
situatie. Het gezin kan zelfs een toevoeging zijn voor het gebied door verrommeling tegen te 
gaan en toezichthouder tussen water en land te kunnen zijn. Recreatie Noord Holland heeft 
mevrouw Nales binnen de gemeente Haarlem twee contactpersonen toegewezen, maar 
deze contactpersonen hebben erg summier gereageerd. Mevrouw Nales moest erg haar 
best doen om zelfs een ontvangstbevestiging van de gestuurde mails te ontvangen. Op het 
verzoek om in contact te treden met de wethouder over ligplaats Schoteroog is niet 
gereageerd. Een woning die financieel haalbaar is en in een prikkelarme omgeving staat is 
niet aangeboden. Schoteroog is nog steeds een optie, maar erg lastig als niemand met haar 
in gesprek wil gaan. Gelukkig heeft de burgemeester van Haarlemmermeer wel gereageerd 
en is op de hoogte van deze twee ligplaatsaanvragen, zodat meegedacht kan worden. 
Hopelijk worden korte lijnen gehouden met de gemeente Haarlemmermeer, zodat 
gezamenlijk tot een oplossing gekomen kan worden.  
 
De heer Diepstraten bedankt mevrouw Nales voor haar inspraak en duidelijke verhaal. 
Gekeken wordt wat gedaan kan worden.  

  
 

2. VORIGE VERGADERINGEN  
 

2 A CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING AB 20 MEI 2021 
 
 

Er zijn geen op- of aanmerkingen op het verslag. 

Het algemeen bestuur besluit het conceptverslag ongewijzigd vast te stellen.  
  

3. INGEKOMEN STUKKEN 

Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor 
kennisgeving aan te nemen.  
 

4. VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA  
 

4 A. VOORTGANG PROJECTEN ‘ONTVANGSTGEBIED VELSEN SNOWWORLD’, 
‘ONTVANGSTGEBIED ZORGVRIJ’ EN ‘DUURZAAM TOEKOMSTPERSPECTIEF NNN 
DIJKLAND’.  

Ontvangstgebied Zorgvrij 

 Timo Cents geeft een presentatie over het ontvangstgebied Zorgvrij en Dijkland. Timo is 
landschapsarchitect en mag het recreatieschap helpen om alle ideeën en wensen uit de 
omgeving op papier te zetten. Bart van Dijk is projectleider van Zorgvrij en Dijkland, maar is 
vandaag wegens privé omstandigheden verhinderd.  

Voor informatieboerderij Zorgvrij is er een aantal uitdagingen. Het dekken van kosten uit 
commerciële activiteiten kan omhoog en het boerderijgevoel kan versterkt worden. De 
boerderij kan beter aansluiten bij de huidige tijd op het gebied van duurzaamheid, 
circulariteit en natuur-inclusiviteit. De doelstellingen die er zijn voor Informatieboerderij 
Zorgvrij is het door-ontwikkelen naar een gemengd bedrijf, het toevoegen van meer beleving 
(educatie, verwondering en bewustwording), het mag authentieker worden ingericht en men 
mag een boerenerfgevoel krijgen. Verder is het belangrijk meer ondernemers te binden en 
meer commerciële activiteiten te ontplooien, zodat dit meer inkomsten oplevert. In het 
algeheel is het de bedoeling om een sterk toekomstig concept neer te zetten.  
 
De boerderij is aangewezen als Ontvangstgebied en voor Zorgvrij richt men zich vooral op 
kinderen en gezinnen. De bedoeling is veel meer te mixen met runderen, schapen, geiten, 
kippen en bosvarkens. Het is nu een biologische boerderij en de bedoeling is dit te 
verbreden, zodat er meer te zien is. Het idee is verder een voedselbos te maken, te 
verbreden naar een kaasmakerij en meer in contact te komen met de dieren die daar leven. 
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Gekeken wordt ook wat de boeren van Dijkland hierbij kunnen betekenen. Door de huidige 
entree is de boerderij niet goed zichtbaar. Er is een doorgaand fietspad waardoor het 
speelgedeelte gescheiden is van het terras. De bedoeling is meer verbinding te maken door 
een kleine kronkel te maken in het fietspad, waardoor men wordt geremd en er veel meer 
verbinding met de overkant komt. Daarnaast is het de bedoeling niet alleen een terras aan 
de boerderijzijde te maken, maar ook aan de overkant. Om meer het boerenerfgevoel aan 
het begin te krijgen, moet de entree worden aangepakt. Het idee is om zaken meer met 
elkaar te verbinden en te zorgen voor een voedselmarkt waar informatie kan worden 
verkregen en waar streekproducten gekocht kunnen worden. Inmiddels is een aantal 
stappen doorlopen, is men in gesprek geweest met mensen in het gebied en heeft een 
onderzoek door studenten plaatsgevonden naar mogelijkheden. Op dit moment wordt 
gewerkt aan een visieschets voor de buitenruimte. Hiervoor wordt een wervelende 
presentatie gemaakt om te trachten meer ondernemers te koppelen.  
 
De voorzitter vindt het een mooi voorbeeld hoe zaken gecombineerd kunnen worden. Dit 
zijn hele mooie ideeën met mooie kansen.  
 
Duurzaam Toekomstperspectief NNN Dijkland  

De heer Timo Cents licht toe dat bij de Ontvangstgebieden meer recreatief 
geprogrammeerd kan worden. Er kunnen meer commerciële activiteiten plaatsvinden. Dit 
betekent dat Dijkland veel meer wordt ingezet voor de natuur, de rust, de wandelaar, de 
vogelgenieter etc. Dit gebied is een NNN gebied en de bedoeling is hier een weidevogelkern 
van te maken. Dijkland wordt verpacht en alle pachters in het gebied hebben opvolgers van 
hun zonen. Dit betekent dat er potentie in het gebied zit met jonge boeren die verder willen. 
Het kent een rijke geschiedenis en op vrijwillige basis zijn er al verschillende pakketten om 
het voor de weidevogels te verbeteren, maar het voldoet nog niet aan de NNN 
doelstellingen. De afgelopen periode is gesproken met een ecologische werkgroep en is 
gekeken naar de huidige stand van zaken en hoe verbeteringen kunnen worden 
aangebracht. Er heeft een sessie plaatsgevonden met alle boeren en gekeken is naar 
kansen en knelpunten. Hiervoor is een aantal scenario’s doorgenomen. Er is een 
beheervisie met een ecoloog opgesteld wat gedaan kan worden op een aantal gebieden en 
dit wordt per pachter besproken. Met hen wordt onderzocht wat mogelijkheden voor een 
duurzame toekomst zijn. De bedoeling is om een soort gebiedsbod te maken hoe hier mee 
verder te gaan.  
 
Mevrouw Sedee dankt voor de mooie presentatie. Zij heeft een vraag over de pachters die 
daar koeien hebben. Zij heeft regelmatig agrarisch overleg met LTO en de vraag is hoe de 
compensatie voor pachters plaatsvindt en of er voldoende compensatiemiddelen zijn. De 
boeren hebben wat zorgen over dit gebied en de uitbreiding. De gesprekken verlopen in 
goede sfeer, maar er zijn ook boeren die gewoon boer willen blijven. Van belang is 
aandacht te geven aan bestemmingsplannen en te kijken met de gemeente 
Haarlemmermeer hoe dit te faciliteren.  
 
Mevrouw Bos Eyssen zegt dat er diverse maatregelen uit voortvloeien, omdat als men 
nevenactiviteiten wil toestaan dat dit betekent dat het bestemmingsplan verruimd moet 
worden. Dit wordt na de zomer opgepakt om te kijken hoe hier tegenaan wordt gekeken. 
Wat betreft de pachtcontracten zijn deze nu algemeen opgesteld. Wat betreft compensatie 
zou ervoor gekozen kunnen worden om de pachtprijzen te verlagen. Dit heeft impact op de 
inkomsten van het recreatieschap en besproken moet worden of dit wenselijk is of dat er 
alternatieven zijn. Alles bij elkaar is men in gesprek met de boeren en bij de ene boer gaat 
dit wat makkelijker dan bij de ander. De LTO laat zich ook weleens horen. De maatregelen 
worden uitgewerkt en een deel van de maatregelen wordt bij de provincie geadresseerd en 
een deel bij de gemeente Haarlemmermeer.  
Mevrouw Sedee vindt het fijn om te horen, omdat er ook al eerder aandacht is gevraagd 
voor mensen die hier hun inkomen uithalen en dat hier uiterst zorgvuldig mee moet worden 
omgegaan. De voorzitter zegt dat er ook vanuit de provincie veel aandacht is voor 
verdienmodellen. Er is een taskforce met een doorrekening voor agrarische bedrijven om te 
kijken wat nieuwe verdienmodellen zijn. Timo stelt voor om dit nog te koppelen.  
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Het algemeen bestuur neemt kennis van de stand van zaken en vervolgstappen van 
de deelopgaven.  
 
Mevrouw Zaal verlaat de vergadering voor een poosje vanwege een spoedoverleg en de 
heer Diepstraten neemt vanaf dit punt het voorzitterschap op zich.  
 

4 B. MEDEDELING AB GEBIEDSCONCEPT PLESMANHOEK 

Mevrouw Marieke van Beugen vertelt dat de Plesmanhoek aan de rand van Hoofddorp ligt, 
landelijk gelegen is en aangelegd is ter compensatie van de Polderbaan. Het is een heel 
typisch concept. Een en ander is stedelijk gelegen en op dit moment is de recreatie vooral 
gericht op er doorheen gaan en het is populair om honden uit te laten. Er wordt vooral door 
het gebied heen gefietst en gewandeld en er is eigenlijk geen plek aanwezig om te stoppen 
voor een rustpunt. De Plesmanhoek is ca 30 ha groot. Ook verbonden met de Plesmanhoek 
is de camping van Mysteryland die eenmaal per jaar plaatsvindt. Dit jaar groeit de camping 
naar 18.000 personen.  
De Plesmanhoek is al een mooi en sterk concept, maar wordt nog onvoldoende uitgenut. De 
bedoeling is de huidige kwaliteit te versterken en het creëren van meer eenheid en meer 
verbinding te maken met het Haarlemmermeerse bos en de Groene Weelde. Eventueel zou 
er nog een erf kunnen worden toegevoegd met voorzieningen.  
 
Er is voor gekozen om een wandeling in te plannen met belangstellenden en omwonenden. 
De visie en de ideeën moeten nog worden getoetst met de omwonenden. De bedoeling is 
dat er aan het eind van het jaar een gebiedsconcept wordt voorgelegd aan het AB met 
vervolgstappen.  
 
De heer Bobeldijk vraagt of alle ideeën samenvallen met het campingterrein of dat men 
tegen ingewikkelde keuzes aanloopt. Mevrouw Van Beugen gaat er vanuit dat het goed 
inpasbaar is. De contacten met Mysteryland zijn goed en dit moet samen gaan. De 
grasterreinen waar de camping plaatsvindt op 6 ha in de punt blijven ongemoeid. De 
bedoeling is alleen iets met de overige 25 ha te doen.  
 
Het algemeen bestuur besluit 

1. Kennis te nemen van de voortgang van het gebiedsconcept Plesmanhoek.  
2. Kennis te nemen van de concept Visieschets Plesmanhoek.  

 
 
Merkgids 

Mevrouw Bos Eyssen vertelt dat het Algemeen Bestuur eind vorig jaar heeft besloten om de 
gebiedsidentiteit voor Spaarnwoude Park te ontwikkelen. Hiervoor is een werkgroep 
samengesteld en er zijn diverse enquêtes uitgezet over wat de waarden zijn en waar naar 
toegegroeid kan worden. New Growth Strategies heeft RNH hierin begeleid en heeft o.a. 
ook voor Nationaal Park Zuid Kennemerland een merkgids gemaakt. Gewerkt wordt volgens 
een bepaald model. Gelijktijdig is ook door een HBO studente onderzoek gedaan naar het 
imago en de waarde van Spaarnwoude en dit is ook met elkaar vergeleken. Grotendeels 
kwam dit overeen.  
Wat Spaarnwoude bindt is het gele levensluchtige karakter. Het is een ongedwongen en 
laagdrempelig gebied waar iedereen op zijn manier ontspanning kan vinden en waar men 
veel verschillende dingen kan doen. Dit leidt tot een Merkhuis en de overtuiging is dat men 
buiten tot leven komt en dat Spaarnwoude energie geeft op jouw manier. Dat is de belofte 
en kan voor de één rust en fietsen zijn en voor de ander intensief mountainbiken, 
paardrijden etc. Aan de basis daarvan staan de waarden dat het ongedwongen en 
dynamisch is. Waarden die nog verder ontwikkeld mogen worden zijn het gastvrije gevoel 
en de balans tussen natuur en recreatie, tussen cultuurhistorie, festivals etc. Dit leidt tot een 
soort waardenkompas en leidt tot praktische toepassingen in de Merkgids en beeldgebruik.  
 
Met de ondernemers zijn acties geformuleerd op basis van een aantal strategieën en daar 
wordt dit en volgend jaar invulling aan gegeven. De heer Diepstraten vindt het een mooi 
doordacht palet en spreekt zijn complimenten daarvoor uit.  
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4 C. GEBIEDSCONCEPT BOERDERIJ LAGEDIJK 4/5  

Mevrouw Marieke van Beugen, projectleider bij Recreatie Noord Holland, zit in het 
projectteam voor het Uitvoeringsprogramma Spaarnwoude. Gistermiddag heeft een online 
participatiebijeenkomst plaatsgevonden voor omwonenden, belangstellenden en 
geïnteresseerde ondernemers. Er waren ongeveer 75 aanmeldingen, waarvan ongeveer 60 
mensen uiteindelijk hebben meegeluisterd.  
De boerderij ligt aan de rand van Dijkland ingeklemd tussen de Lagedijk en het water De 
Lieden. Het is een hele mooie plek, landelijk gelegen, met groot water nabij en omringd door 
Natuurnetwerk Nederland. Het contrast met het stedelijk gebied is daar heel goed zichtbaar 
en voelbaar en ligt ongeveer een kilometer van Ontvangstgebied De Veerplas, het NS 
station ligt dichtbij en het is een uitloopgebied voor de recreant. Veel recreanten weten de 
fietspaden die daar lopen heel goed te vinden.  
Een ander belangrijk zichtbaar item is de cultuurhistorie. Het is een originele stolpboerderij 
uit 1850 en ook de schuur en het erf zijn nog oorspronkelijk.  
Vooraan bij de Lagedijk ligt nu een perceel dat het Recreatieschap heeft afgesloten, dit is de 
voormalige parkeerplaats. Daarin verstopt zit nog een bunker van de Stelling van 
Amsterdam. Het zou mooi zijn deze wat meer zichtbaar te maken.  
Als mogelijkheden voor ontwikkelingen worden genoemd: het versterken van de kwaliteit, 
een theetuin of horeca passend bij de omgeving te organiseren, in combinatie met het beter 
beleefbaar maken van het water voor de vaarrecreant die zou kunnen afmeren en 
pauzeren. Een aanvullende kwaliteit zou een overnachtingsmogelijkheid kunnen zijn en te 
genieten van de vergezichten en rust. Ook voor de natuur worden kansen gezien door het 
toevoegen van poeltjes, dan wel rietoevers.  
Op dit moment is de boerderij niet goed zichtbaar en de bedoeling is de routing aan te 
passen en ook het noorden en zuiden voor de recreant beleefbaar te maken. Het erf zou 
opgesplitst kunnen worden in een deel privé, een deel openbaar, en een deel voor bed en 
breakfast. Op dit moment is er voldoende ruimte aanwezig om voor alle drie categorieën 
voldoende ruimte te realiseren. Ook voor het landschap worden kansen gezien om in de lijn 
van de verkaveling te blijven.  
De komende periode wordt overleg gevoerd met de gemeenten, Staatsbosbeheer en 
Provincie om allerlei randvoorwaarden helderder te krijgen en eind dit jaar wordt een 
voorstel aan het AB gedaan met besluit over go/no go voor werving en selectie.  
 
Mevrouw Sedee zegt dat er een online participatiebijeenkomst heeft plaatsgevonden, 
waarbij zij de begroeting heeft gedaan. Zij heeft gemerkt dat er zorgen zijn van mensen in 
de omgeving over toename van verkeer door deze ontwikkeling en het parkeren. Een aantal 
ondernemers was aanwezig en wist elkaar in de Chat App te vinden en heel leuk was dat zij 
zo enthousiast waren door dit verhaal. Mevrouw van Beugen zegt dat 20 ondernemers 
geïnteresseerd zijn.  

Het algemeen bestuur neemt kennis van 
1. De voortgang van het gebiedsconcept Lagedijk 4/5.   
2. De concept Visieschets Lagedijk 4/5  
 

De voorzitter bedankt voor de presentaties en constateert dat er hard wordt gewerkt en 
spreekt zijn complimenten daarvoor uit. Veel is ook in de geest van de visies samen met 
andere partijen en in samenwerking. Een en ander is heel erg zorgvuldig.  
 

4 D. VOORSTEL NAAMSWIJZIGING GEBIED  

Mevrouw Bos Eyssen zegt dat de vraag aan het Algemeen Bestuur is of men er aan toe is 
om Spaarnwoude Park als uiting in het gebied te gaan doorvoeren in de diverse 
communicatiemiddelen of dat voorlopig nog vast moet worden gehouden aan de oude naam 
Spaarnwoude. Mevrouw Sedee is helemaal akkoord en spreekt haar complimenten uit, 
omdat er heel hard wordt gewerkt en mooie stukken worden opgeleverd. Het is een mooi 
vervolg op waar nu aan wordt gewerkt. Qua communicatiestrategie is het goed om alle 
zaken die nu benoemd zijn geleidelijk uit te rollen. Dit ook om kosten te besparen. Zij is het 
eens met het voorstel en vindt het leuk om naar Spaarnwoude Park te gaan.  

De heer Bobeldijk is op zich akkoord met de naamswijziging en vindt het ook belangrijk dat 
het geleidelijk wordt ingevoerd. Het wordt Spaarnwoude Park wat de gemeente Amsterdam 
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betreft.  

De heer Jensen spreekt zijn complimenten uit en ziet veel potentieel in Spaarnwoude voor 
omwonenden en recreanten. Wat betreft de naamswijziging heeft dit voor hem weinig 
toegevoegde waarde, omdat hij toch wel komt en dit geldt ook voor velen uit de buurt denkt 
de heer Jensen. De vraag is of het opportuun is om nu al met de naamswijziging te 
beginnen gezien de kosten die dit met zich meebrengt. Dit is zijn persoonlijke observatie en 
hij heeft hier verder geen grote problemen mee. De heer Jensen heeft dus een 
kanttekening, maar is op zich niet tegen het voorstel.  

De heer Diepstraten vindt het zelf ook een goed voorstel, maar heeft ook dezelfde 
kanttekening als de heer Jensen. Overigens kost het geen extra geld, maar worden alleen 
zaken vervangen die daar aan toe zijn. Spaarnwoude Park geeft nieuw elan.  

Het algemeen bestuur besluit  

1. Kennis te nemen van de merkgids Spaarnwoude Park, waarin wordt gekozen 
voor:  

• het levenslustige karakter; een ongedwongen en laagdrempelig gebied waar 
iedereen op zijn manier kan ontspannen en waar je enorm veel diverse dingen 
kunt doen;  

• de overtuiging: Buiten kom je tot leven 

 • de belofte: Spaarnwoude Park geeft je energie  

• de kernwaarden: ongedwongen, dynamisch, in balans, verbindend, levendig  

2. Kennis te nemen van het activatieplan Spaarnwoude Park.  

3.  In stemmen met de naamsverandering van het gebied naar Spaarnwoude 
Park met als belangrijkste punten:  

• De naam wordt gehanteerd als aanduiding voor het hele recreatiegebied 
(inclusief de gebieden in de Haarlemmermeer). 

 • Er wordt een woordmerk met beeldtaal ontwikkeld voor Spaarnwoude Park, 
passend bij de huidige huisstijl en toe te passen in gebiedscommunicatie en -
promotie.  

• Er vindt een geleidelijke invoering van de nieuwe naam plaats, d.w.z. bij 
vervanging of vernieuwing van communicatiemiddelen en gebiedsinrichting. 

 • De naam Recreatieschap Spaarnwoude en bijbehorende logo blijven 
bestaan en worden gebruikt in communicatie namens het recreatieschap, 
zoals bijvoorbeeld brieven, contracten, presentaties en persberichten. 

4. Kennis te nemen van de kostenraming van de geleidelijke vervanging van de 
communicatiemiddelen en bebording, waarbij:  
• het uitgangspunt is dat door de fasering dit via bestaande budgetten gaat  

• mogelijkheden voor het inkorten van de doorlooptijd van vervanging van de 
bebording (nu: 10 – 12 jaar) via de herijking van de meerjarenraming in de 
programmabegroting 2023 bekeken worden. 

 
4 E. VOORSTEL AB SPW UITVOERINGSPROGRAMMA HERSTEL LINIEDIJKEN 2021 – 2025 

Mevrouw Bos Eyssen zegt dat de provincie heeft besloten hier meer aandacht aan te geven 
en de Liniedijken in ere te herstellen. Spaarnwoude heeft het stukje Liniedijk bij de positie 
Spaarndam en er is in beeld gebracht op welke manier de Liniedijk aangepakt kan worden. 
De provincie heeft hiervoor een Uitvoeringsregeling opengesteld. Alle 
planvoorbereidingskosten worden door de provincie gedragen en de uitvoering is op basis 
van cofinanciering. Het idee is dat de heer Diepstraten als vicevoorzitter de 
Samenwerkingsverklaring ondertekent namens alle eigenaren die een stukje Liniedijk in de 
Stelling in bezit hebben. De bedoeling is om het aankomende halfjaar te gebruiken om de 
plannen in een ontwerp uit te werken met een goede kostenraming en vervolgens wordt dit 
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weer aan het Algemeen Bestuur voorgelegd. De heer Diepstraten vult aan dat de reden dat 
hij wordt voorgedragen om te tekenen is, omdat mevrouw Zaal als Gedeputeerde de 
Samenwerkingsverklaring ondertekent.  

Het algemeen bestuur besluit  
1. Kennis te nemen van de provinciale Uitvoeringsprogramma herstel 

Liniedijken; 
2. In te stemmen met het ondertekenen van de Samenwerkingsverklaring door 

vicevoorzitter Bram Diepstraten; 
3. In te stemmen RNH opdracht te geven voor de planvoorbereiding van de 

projecten, waarvan de kosten 100% gedekt zijn door de Uitvoeringsregeling 
de provincie Noord-Holland, en eind 2021 aan het bestuur een 
investeringsvoorstel voor te leggen op basis van cofinanciering vanuit de 
Uitvoeringsregeling.  

 

5. GEBIEDSONTWIKKELING NATUUR EN RECREATIE 
 

5 A. VOORSTEL AB SGP GEBOORTEBOS PARK ZWANENBURG  

 Mevrouw Sedee vindt het heel fijn dat er weer bomen geplant kunnen worden. De gemeente 
Haarlemmermeer is daarom helemaal akkoord. Er is wel een verzoek vanuit de 
Haarlemmermeer dat als er onverhoopt niet genoeg ruimte is voor bomen of als er nog 
meer mogen worden geplant. Het zou dan fijn zijn als er ook wat bomen worden geplant in 
Park Zwanenburg (een soort overloopgebied). Dit heeft al een recreatieve groene 
bestemming en het zou fijn zijn als hier ook bomen kunnen worden neergezet. Daarnaast is 
er ook nog een park 21 te vullen.  

De heer Diepstraten ziet een sterke relatie met de Green deal van de Europese Unie 
(Frans Timmermans) met de opdracht om bomen aan te planten en vraagt of hier een link 
mee is en er subsidie voor beschikbaar is. Mevrouw Bos Eyssen antwoordt dat de subsidie 
vanuit de landelijke bossenstrategie komt. De verwachting is dat er wel een link is tussen de 
EU en de bossenstrategie, maar dit is niet in de beschikkingsbrief genoemd. De heer 
Diepstraten zegt dat de expliciete vraag vanuit de gemeenteraad van Velsen is om in te 
zetten op de Green Deal van Frans Timmermans. Als dit hier enige relatie mee heeft, is dit 
daarom goed om te benadrukken. Mevrouw Bos Eyssen zegt dat uiteindelijk de CO2 
hiermee wordt verminderd en daardoor is er wel een link. De provincie (Gedeputeerde 
mevrouw Rommel) heeft afgelopen week ook ingestemd en komt vanmiddag met een 
persbericht, omdat de ondergrond nog steeds van de provincie is en het Recreatieschap dit 
beheert.  

 Het algemeen bestuur besluit  
1. In te stemmen met de planvoorbereiding, ontwikkeling en beheer van een 

geboortebos in park Zwanenburg, binnen het beschikbare subsidiebudget 
“Opdracht aanleg geboortebossen” van € 150.000,-- incl. btw (via LNV/SBB).  

2. In te stemmen RNH opdracht te geven voor de geoffreerde inzet, waarvan de inzet 
RNH € 15.000,-- bedraagt en bedrijfskosten € 135.000,--.  
 

  
6. CONTRACTBEHEER   
6 A. DB BESLUIT AANKOOP VINKEBRUG 4 IN HALFWEG DOOR STAATSBOSBEHEER EN 

UITGIFTE IN ONDERERFPACHT AAN STICHTING AGRARISCHE BEDRIJVEN 
SPAARNWOUDE 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit.  
 

6 B DB BESLUIT UITGIFTE IN ERFPACHT OOSTBROEKERWEG 3 VELSEN-ZUID 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit. 
 

6 C DB BESLUIT GRONDRUIL NABIJ PARK VIJFHUIZEN IN VIJFHUIZEN  

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit. 
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6 D DB BESLUIT OPSTALRECHT SLIBRETOURLEIDING RIJNLAND  

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit. 
 

6 E DB BESLUIT VERVOLG BEEINDIGING ERFPACHTCONTRACT WATERGEUS 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het DB besluit.  

  
6 F MEDEDELING AB SPW MOLEN DE VEER (VEERPLAS) 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het sluiten van een nieuwe 
gebruiksovereenkomst voor Molen De Veer.  

  

7. MEERJARENBEHEER 
7 A. MEDEDELING AB SPW/SGP START HERINRICHTING GROEN 

HOOGSPANNINGSVERBINDING NABIJ PARK VIJFHUIZEN EN GROENE WEELDE 

Het algemeen bestuur neemt kennis van het ontwerp van het landschapsplan voor 
Park Vijfhuizen en de Groene Weelde ten behoeve van de hoogspanningsverbinding 
van TenneT. Het moodboard in de bijlage toont een aantal verschillende manieren 
waarop een hoogspanningsverbinding op landschappelijk verantwoorde wijze kan 
worden ingepast in het natuurlijk landschap.  
  
 

8. ORGANISATIE (WAARONDER SCHAPSOVERSTIJGENDE ZAKEN) 
8 A. MEDEDELING AB RECREATIEMONITOR: AANTAL BEZOEKEN 2020 

De heer Diepstraten zegt dat het goed is om te ervaren dat het aantal bezoekers flink is 
gestegen in het coronajaar. Dit betekent dat mensen het gebied weten te vinden en daar 
ook waarde aan hechten.  
De heer Bobeldijk vindt het mooi dat meer mensen het gebied weten te vinden en vermoedt 
dat dit deels blijvend zal zijn. De heer Bobeldijk is benieuwd naar de volgende monitor en 
vraagt of er ook tussentijds al cijfers gedeeld kunnen worden.  

Mevrouw Sedee geeft aan dat het belangrijk is om duidelijk te maken dat het om 
Spaarnwoude Park gaat, maar vraagt zich af hoe het met toename van afval zit en hoe dit 
wordt bekostigd.  

De heer Diepstraten vindt het evenals de heer Bobeldijk interessant om vlak na de zomer te 
weten of er al inzicht is in het aantal bezoekers. Opvallend is dat Westbroekplas een 
enorme stijging heeft doorgemaakt en de vraag is of hier een verklaring voor is. Verder is 
ook de heer Diepstraten nieuwsgierig of er veel meer afval is achtergelaten.  
Mevrouw Sedee heeft ook van mevrouw Nales begrepen dat er veel meer vuil is 
achtergelaten.  
De heer Van Koeverden zegt dat er inderdaad veel meer vuil in het gebied wordt 
achtergelaten. Er zijn contracten met twee werkvoorzieningsschappen. Deze 
werkvoorzieningsschappen hebben hun handen vol aan het opruimen van afval en het extra 
schoonmaken van toiletten. Of dit meer kosten oplevert, wordt pas aan het einde van het 
jaar duidelijk.  
Westbroekplas is één van de weinige gebieden die direct gelegen is aan een woonwijk en is 
een uitloopgebied van Velserbroek. De ommetjes zijn enorm toegenomen in heel Nederland 
en dus ook bij de Westbroekplas. De heer Diepstraten zegt dat dit goed nieuws is voor de 
ondernemer die daar gaat starten met een kiosk. Ook in het hele land ziet men dat het 
afvalprobleem is toegenomen.  
De heer Van Koeverden zegt dat er deze zomer een campagne wordt gestart op drukke 
plekken in Spaarnwoude Park met banners etc. waarmee men erop wordt geattendeerd 
waar men vuil kan achterlaten.  

De heer Gilliam vraagt aan de heer Van Koeverden of het nodig is geweest om de 
intensiviteit van het opruimen van afval aan te scherpen om de reinheidsgraad op peil te 
houden. De heer Van Koeverden zegt dat dit soms het geval is en soms levert dit 
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problemen op. Werkvoorzieningsschappen zijn ook in het weekend beschikbaar, maar soms 
is het lastig extra mensen in te zetten. Het is echter nog niet nodig geweest om met een 
professioneel bedrijf bij te schakelen.  
Mevrouw Bos Eyssen zegt dat gevraagd kan worden aan de toezichthouders om na de 
zomer uit te lezen wat de bezoekerscijfers zijn geweest, zodat deze bij de volgende AB 
ronde beschikbaar is.  
De heer Bobeldjjk wijst nog op de slogan van de ANWB over het achterlaten van afval “Laat 
niet als dank….” die heel goed heeft gewerkt en uit 1926 was. Mevrouw Sedee merkt op dat 
het verschil met 1926 en nu is dat er toen niet zoveel verpakkingsmiddelen waren voor 
gemaksvoedsel. De heer Diepstraten vult aan dat het goed is om te memoreren dat vanaf 
vandaag statiegeld moet worden betaald voor kleine flesjes en dat het de bedoeling is dit 
verder uit te breiden.  

Het algemeen bestuur neemt kennis van 
1. Het sterk gestegen aantal bezoeken (+28%) aan het recreatieschap in 2020. 
2. De verklaring dat de stijging wordt veroorzaakt door de effecten van de 

corona-crisis op het vrijetijdsgedrag van Nederlanders.  
3. De bijgevoegde analyse van het aantal bezoeken 2020 en de lange termijn 

trends.  
 

8 B. VOORSTEL AB ORGANISATIEVERORDENING I.V.M. BESTUURSBUREAU 
RECREATIESCHAPPEN. 

Het algemeen bestuur besluit  
1. In te stemmen met de aanpassing van de organisatieverordening i.v.m. het 

instellen van het Bestuursbureau voor de recreatieschappen en daartoe 
gewijzigde organisatieverordening (Zie bijlage) in concept vast te stellen; 

2. In te stemmen met de deelnemers aan de schappen te verzoeken op basis van 
art. 25 lid 2 van de Wet gemeenschappelijke regelingen de zgn. 
voorhangprocedure te starten om de zienswijzen van raden/Staten op de 
gewijzigde verordening te horen.  

3. In te stemmen met de financiële gevolgen van de extra participantenbijdrage 
op te nemen in de begrotingswijziging 2022 en de kadernota 2023.  

4. Kennis te nemen van de wijze waarop de provincie voornemens is het 
werkgeverschap en gastheerschap voor het Bestuursbureau te organiseren.  

 
8 C. MEDEDELING AB ROUTENETWERKEN IN NOORD-HOLLAND INFOGRAPHIC 2020 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de Infographic 2020 van routenetwerken in 
Noord-Holland met informatie over wandelen, fietsen, varen en Toeristische Overstap 
Punten (TOP’s).  
 

8 D. MEDEDELING AB HIGHLIGHTS EN BESTUURLIJKE OPVOLGING 
VOORZITTERSOVERLEG 19 MEI 2021.  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de belangrijkste onderwerpen die besproken 
zijn in het voorzittersoverleg van 19 mei 2021 en de wijze waarop dit terugkomt op de 
bestuurlijke agenda van Recreatieschap Spaarnwoude.  
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8 E.  VOORSTEL AB MEDEWERKING REALISATIE RES  
Het algemeen bestuur besluit  

1. te stemmen voor de uitvoering van de energie transitie in de 
recreatieschappen voorlopig niet pro – actief aan de slag te gaan, maar eerst 
de vaststelling van de RES af te wachten en de initiatieven die gemeenten 
daarin zelf nemen.  

2. In te stemmen in eerste instantie in gesprek gaan met lokale 
energiecorporaties om het draagvlak voor deze voorzieningen zo groot 
mogelijk te maken.  

3. In te stemmen rekenschap te geven van de voorwaarden van het 
aanbestedingsrecht en staatsteunrecht, waaronder de overeenkomsten met 
energiecorporaties tot stand kunnen komen. 
 

Mevrouw Zaal is weer terug van het andere overleg en neemt weer deel aan de AB vergadering. 
Afgesproken wordt dat de heer Diepstraten tot het einde van deze vergadering het voorzitterschap op 
zich neemt.  
 
9. PLANNING & CONTROL  

 
9 A VOORSTEL REACTIES OP ZIENSWIJZEN FINANCIELE JAARSTUKKEN  

De heer Diepstraten stelt voor dat per bestuurder wordt aangegeven hoe de raden hierin 
hebben gezeten en dat vervolgens wordt gekeken hoe tot een oplossing kan worden 
gekomen.  

Mevrouw Zaal las in de definitieve zienswijze van de gemeente Haarlem dat er zorgen zijn 
over het weerstandsvermogen, maar dat geen pleidooi is gehouden m.b.t. de hoogte van de 
participantenbijdrage. Hiermee concludeert zij dat er geen meerderheid is voor die optie. 
Vanuit de provincie Noord Holland wordt het idee van de gemeente Haarlem gedeeld om in 
brede zin naar het weerstandsvermogen te kijken en de gevolgen hiervan goed op papier te 
zetten en te kijken of dit leidt tot een ander oordeel dan nu door de provincie Noord Holland 
is geuit. Dit betekent dan dat het blijft zoals het is, maar dat het gesprek aan wordt gegaan 
wat dit betekent voor het weerstandsvermogen van in ieder geval het deel SPW, maar ook 
in algemene zin. Er was al eerder afgesproken dat er een benen op tafel overleg over de 
financiën zou plaatsvinden.  

De heer Bobeldijk zegt dat een goede duidelijke financiële structuur de basis kan zijn om 
naar het weerstandsvermogen en participantenbijdragen te kijken. Belangrijk is daarom 
tijdens een benen op tafel sessie goed de tijd te nemen om naar de financiële structuur te 
kijken.  

De heer Diepstraten zegt dat de raad van de gemeente Velsen er de voorkeur aan geeft niet 
de reserve hiervoor te gebruiken. Mevrouw Zaal heeft hier nu een goed voorstel voor 
gedaan om te kijken hoe het probleem met de reserves en de financiële structuur aangepakt 
kan worden.  

Mevrouw Sedee zegt dat de raden zienswijzen hebben ingediend, maar het bijplussen is 
geen optie omdat de budgetten hard nodig zijn voor de gebieden. De vraag is daarom hoe 
dit formeel te regelen. Mevrouw Bos Eyssen zegt dat op dit moment het tekort van 
deelgebied Spaarnwoude Oud al is verrekend met de reserves. Voor dit deelgebied komt dit 
nu onder het berekende weerstandvermogen uit. De bedoeling is om vóór oktober a.s. nog 
te discussiëren wat het juiste bedrag is voor het weerstandvermogen.  

Het algemeen bestuur besluit 
1. Kennis te nemen van de (concept-) zienswijzen van de participanten; 
2. In te stemmen met de reactie op de zienswijzen van participanten; 
3. In te stemmen met het houden zoals het nu in de jaarrekening 2020 

beschreven is; en de negatieve effecten van corona op te vangen in de 
reserves.  

Een beslispunt toe te voegen om vóór 1 oktober a.s. nader met elkaar in gesprek te 
gaan over de omvang van het weerstandvermogen, de financiële structuur en het 
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herijken van de verschillende reserves en de relatie daartussen. Over dit beslispunt 
vindt nog een schriftelijke ronde plaats. 
 4. In te stemmen met het versturen van een brief naar de griffies met het 

totaaloverzicht zienswijzen en reacties en de definitieve stukken (nadat de 
definitieve zienswijzen ontvangen zijn).  

 
9 B. VOORSTEL AB JAARREKENING 2020  

  Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met het vaststellen van de jaarrekening 
Spaarnwoude 2020.  
 

9 C.  VOORSTEL AB BEGROTINGSWIJZIGING 2021 

Mevrouw Zaal vraagt een nadere toelichting op beslispunt 2. Mevrouw Bos Eyssen zegt dat 
beslispunt 2 te maken heeft met hoe de overhead van managers wordt verdisconteerd in het 
uurtarief. Hier is eerder in het voorzittersoverleg een voorstel voor geweest. Het gaat erom 
dat het niet meer apart wordt berekend, maar over de verschillende tarieven wordt verdeeld. 
De tarieven zijn ook vereenvoudigd. Een en ander is meer in overeenstemming met hoe 
gemeenten begroten. De heer Gilliam zegt dat het geen consequenties heeft voor de totale 
kosten. 

Het algemeen bestuur besluit  
1. In te stemmen met de begrotingswijziging Spaarnwoude 2021; 
2. In te stemmen met wijziging in de berekening inzet RNH voor een eenvoudige 

en realistischere weergave (binnen de kaders van het BBV).  
 

9 D.  PROGRAMMABEGROTING SPAARNWOUDE 2022 
 
Het algemeen bestuur besluit 

1. In te stemmen met de programmabegroting Spaarnwoude 2022, inclusief de 
oplossing voor de opvang van kostenstijging inzet RNH met 2% (in de 
exploitatie).  

2. In te stemmen met RNH opdracht te geven voor de geoffreerde inzet en het 
uitvoeren van de inspanningen die in de programmabegroting 2022 zijn 
opgenomen, conform de raamovereenkomst.  
 

10. ACTUALITEIT  
 

10 A CONCEPT DRAAIBOEK WERKBEZOEK RADEN/STATEN LEDEN 27 AUGUSTUS 2021 

Mevrouw Bos Eyssen zegt dat het de bedoeling is om hiervoor gebruik te maken van een 
elektrische fiets, te starten bij Houtrak en te borrelen bij een kunstenaarslocatie vlakbij 
Zorgvrij. Er rijdt vervolgens een busje terug naar de startplek. Enerzijds worden de 
ontvangstgebieden getoond en een en ander is behapbaar qua tijd.  
Mevrouw Sedee pleit ervoor dat als er een werkbezoek wordt gedaan met de raden en 
staten dat niet de slechte plekken uit de weg worden gegaan om aan te tonen wat nog nodig 
is. Belangrijk is dit ook te laten zien. De heer Diepstraten is het hiermee eens.  
De heer Gilliam zegt dat hij er vanwege vakantie waarschijnlijk niet bij kan zijn.  
De heer Bobeldijk spreekt zijn zorgen uit dat in het verleden bijeenkomsten hebben 
plaatsgevonden waarbij de opkomst heel laag was. Dat is zonde en de vraag is wat hieraan 
te doen. Mevrouw Sedee zegt dat de raadsleden van Haarlemmermeer altijd erg 
geïnteresseerd zijn. Zij is er zelf niet bij op die datum. De heer Diepstraten zegt dat de 
bestuurders hier ook een rol in kunnen spelen en wijst er ook op dat de uitnodiging 
belangrijk is. De heer Diepstraten vindt het jammer dat het echte activiteitengebied niet in 
het programma is opgenomen en vraagt hier aandacht voor. Mevrouw Bos Eyssen gaat na 
of dit inpasbaar is. De heer Diepstraten wijst erop dat het belangrijk is ook aandacht te 
besteden aan een aantal elementaire zaken en wat Staten- en Raadsleden als aandenken 
mee kunnen nemen.  
Het algemeen bestuur neemt kennis van het concept draaiboek.  
 
Mevrouw Sedee verlaat de vergadering wegens verplichtingen elders.  
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11. BESTUURSMEDEDELING VOOR RADEN EN STATEN NA AB VERGADERING 

Het algemeen bestuur gaat akkoord met de bestuursmededeling. 
 

12. RONDVRAAG 
 Mevrouw Zaal heeft een korte mededeling over de Opstapper. Afgelopen maandag heeft in 

de Staten een motie plaatsgevonden waarin is gevraagd om toch nog eens te kijken naar 
een bijdrage. Jeroen Olthof heeft toegezegd hiernaar te kijken.  

  
13. SLUITING 

De voorzitter sluit de openbare vergadering om 11.20 uur en ziet de genodigden graag om 
11.30 uur bij de aansluitende besloten vergadering via de andere link. 

 


